
                      
REPUBLIKA HRVATSKA 

SPLITSKO-DALMATINSKA ŽUPANIJA 

OPĆINA BOL 

 

KLASA: 024-05/23-01/90 

URBROJ: 2181-18/23-01/01 

Bol, 29. svibnja 2023. godine 

 

Na temelju članka 87. Poslovnika Općinskog vijeća Općine Bol (“Službeni glasnik” 

Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19), Svjetlana Baković kao osoba imenovana od 

predsjednice vijeća, predlaže ovaj zapisnik sa 2/2023 sjednice općinskog Vijeća održane 

dana 26. svibnja 2023. godine, sa početkom u 20.00 sati, u uredu Općine Bol. 

 

Nazočni: Nataša Paleka Jakšić (predsjednica općinskog vijeća), Zdravko Bartulović (prvi 

potpredsjednik općinskog vijeća), Tonči Buljan, Lea Marinković, Ivan Cvitović, Irena 

Eterović,  Tihomir Marinković, Ante Selak (drugi potpredsjednik općinskog vijeća). 

 

Izočni: Jakov Okmažić. 

 

Ostali nazočni: Katarina Marčić - načelnica Općine Bol, Stipe Karmelić - pročelnik 

Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol, Svjetlana Baković dipl. iur.- zapisničar, Siniša 

Soljačić - direktor KJP Grabov rat d.o.o., Joško Egekher- predstavnik medija.  

 

A) Utvrđuje se kvorum, prisutno je 8 vijećnika. 

 

B) Dnevni red, predložen u materijalima i nadopunjen točkama 13. i 14., je prihvaćen 

JEDNOGLASNO, te glasi:  

1. Rasprava o godišnjem izvještaju o izvršenju proračuna općine Bol za 2022. godinu. 

-obrazložene godišnjeg izvještaja za 2022. godinu. 

 

2. Rasprava i donošenje godišnjeg izvještaja o izvršenju proračuna općine Bol za 2022. 

godinu 

 

3. Rasprava i donošenje odluke o raspodjeli rezultata poslovanja općine Bol za 2022. godinu 

 

4. Rasprava i donošenje odluke o prihvaćenju izvješća o izvršenju programa gradnje objekata 

i uređaja komunalne infrastrukture za 2022. godinu. 

 

5. Rasprava i donošenje odluke o prihvaćanju izvješća o izvršenju programa održavanja 

komunalne infrastrukture za 2022. godinu 

 

6. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun Centra za kulturu općine 

Bol za 2022. godinu 

- Bilješke uz financijsko izvješće CZK za 2022. godinu 
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7. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun općinske knjižnice 

„Hrvatska čitaonica“ za 2022. godinu 

- Bilješke uz financijsko izvješće općinske knjižnice 2022. 

 

8. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun Dječjeg vrtića „Mali Princ“ 

Bol za 2022. godinu. 

- Bilješke uz financijsko izvješće Dječjeg vrtića 2022. 

 

9. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun DVD –a Bol za 2022. 

godinu. 

- Bilješke uz financijsko izvješće DVD-a 2022. 

 

10. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun KJP Grabov rat d.o.o. za 

2022. godinu. 

- Izvješće o poslovanju Grabov rat za 2022. 

 

11. Rasprava i donošenje odluke o uvjetima organizacije i naplate parkiranja na javnim 

parkiralištima općine Bol. 

 

12. Rasprava i donošenje odluke o financiranju uređenja Dječjeg vrtića „Mali princ“ Bol. 

 

13. Rasprava i donošenje odluke o postavljanju spomenika u povodu 100 godišnjice turizma 

na Bolu. 

 

14. Rasprava i donošenje zaključka o produženju građevinske sezone. 

 

C) Primanje na znanje zapisnika sa 1/2023 sjednice vijeća. 

Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je konstatirala da nije zaprimljena ni 

jedna  pismena primjedba na zapisnik sa 1/2023 sjednice Općinskog vijeća. 

Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je utvrdila da nema usmenih primjedbi 

na zapisnik. 

Zapisnik je primljen na znanje sukladno članku 88. Poslovnika Općinskog vijeća („Službeni 

glasnik“ Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19). 

 

D)    Usmeno izvješće načelnice o radu općine Bol od posljednje sjednice vijeća 

Vezano uz POS stanove načelnica je kazala da su projektanti uvedeni u posao i da se se  

suočili sa nesređenim geodetskim podlogama i neusklađenosti međa čestice što će nešto 

produljiti očekivane rokove prvog idejnog rješenja.   

Načelnica je kazala da bi novi stupovi i energetski učinkovita rasvjetna tijela za centar mjesta 

trebala biti isporučena idući tjedan te da nakon toga slijedi montaža. Također je istaknula da 

je postavljena javna rasvjeta u ulici Uz potok. 

Načelnica je izvijestila nazočne kako je provedena javna nabava za postavljanje vanjske 

rasvjete u igralištu Dječjeg vrtića. 

Kazala je da bi na današnjoj sjednici trebali prihvatiti daljnja ulaganja u Dječji vrtić koja 

ćemo prijaviti na natječaj LAG-a,  a tiču se većim dijelom rekonstrukciji kuhinje, ali i drugim 

ulaganjima u opremu. 

Istaknula je da je u pripremi i  novi projektni zadatak za Dječji vrtić. Neke od potreba su 

"zatvoriti" terasu, stvoriti prostore za urede, radne sobe za djelatnike, prostor za arhivu, 

zajednički prostor (možda manja dvorana za sport ili slično), nova zajednička blagovaonica, 
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dati prijedlog tople veze na katu, urediti nekorištene krovne terase koje su na rubu „opasnog 

odronjavanja parapetne ograde i sl.  

 

Načelnica je kazala da je na prošloj sjednici izvijestila kako smo u procesu javne nabave za 

kino projektor, te da je u međuvremenu potpisan ugovor te iščekujemo isporuku.  

S timom projektantskog ureda Building odrađen je terenski uvid za projekt uređenja interijera 

kino dvorane. Taj projekt je prijavljen kao strateški uz izgradnju DVD doma na novom tipu 

natječaja iz EU fondova koji je namijenjen isključivo za otoke. Sređuje se i zemljišnoknjižna 

dokumentacija, tako da je katastar nedavno ovjerio i još treba provesti geodetski elaborat 

kina, a  paralelno se radi na ishođenju uporabne u kojoj bi zgrada trebala biti imenovana kao 

zgrada javne namjene – kulturna ustanova. 

Načelnica je kazala kako su radovi na Rudini i Studencu gotovo završeni, te da slijede još 

završni detalji, klupe, hortikulturno uređenje i sl. te nabava i montiranje ograde. 

Načelnica je izvjestila vijećnike da su u Murvici položeni su svi fekalni kolektori u duljini od 

1270 m, tlačni cjevovod i sanirana je vodoopskrbna mreža u duljini 1630 m. Dalje slijedi 

fugiranje pokosa i stavljanje opreme u pogon. 

Načelnica je kazala da je na prošloj sjednici izvijestila da je 312 Arhitektonska radionica  

angažirana za projektiranje uređenje putova u Murvici. U međuvremenu je izrađen geodetski 

snimak i slijedi projektiranje. 

Napravljen je geodetski snimak ulice Ante Radića. 

Načelnica je kazala da su za uređenje Vukovarske ulice napravljene manje izmjene u projektu 

pa je raspisana javna nabava. Jedina ponuda koju smo dobili na prošlom natječaju nije bila 

prihvatljiva zbog visine iznosa, te će natječaj biti raspisan ponovno. Planirani početak radova 

je odmah nakon sezone, početkom listopada, a rok za dovršetak radova će biti do dana 

sjećanja na Vukovar, 18.11. 2023. godine. 

Načelnica je izvijestila nazočne da je sanirana Zagrebačka ulica. Nakon odrađene  javne 

nabave, odabran je izvođač Bilić d.o.o  za rušenje i izradu nove armirano betonske podloge 

površine cca 200 m2. 

Od ostalih većih puteva odrađena je i javna nabava i odabran izvođač za gradnju 

armiranobetonskog puta u ulici  Gornje Podbarje duljine cca 106 metara. Radovi su već 

završeni. 

Betoniran je dio Gundulićeve ulice i postavljene su odvodne rešetke. 

Načelnica je kazala da je za uređenje trga ispred samostanske crkve (Šematorij) projekt  

završen, međutim od Konzervatorskog odjela u Splitu naloženo je da se naprave sondažna 

arheološka istraživanja prije parternog uređenja. Arheološka sonda trebala bi biti postavljena 

u smjeru sjever-jug, paralelno s pročeljem crkve, na udaljenosti od 2 m od pročelja. 

Dimenzije sonde bile bi 2 metra širine i cca 1.80 m dubine.  

U tu svrhu načelnica je kontaktirala neke od ovlaštenih firmi za ponudu, međutim niti oni ne 

mogu osigurati izvođača i bagera koji bi to radio, a s druge strane s obzirom na obimnost 

zahvata kalkuliramo koje bi bilo idealno vrijeme za takve radnje. Načelnica je kazala da će se 

kroz ljeto obaviti javna nabava, a onda po sezoni započeti sa iskopima. 

Načelnica je kazala kako se dulji niz godina govori se o neusklađenosti evidencija o naplati 

komunalne naknade sa stvarnim stanjem u prostoru. U tu svrhu je kontaktirana firma 

Geodetski zavod Rijeka koja bi na jednom manjem dijelu napravila probno snimanje stanja i 

temeljem te analize došli bi do zaključka kakvo je odstupanje. Terenski je potrebno utvrditi 

katnost i tipove svih promatranih objekata, odrediti korekcije i redukcije u smislu naplate 

komunalne naknade, geodetski izmjeriti objekte i usporediti s postojećom bazom podataka. 

Načelnica je kazala da se u Bolu nametnula potreba za definiranjem standarda komunalne 

opreme jer trenutno prevladavaju netipizirana, nepovezana i estetski upitna rješenja i bez 

jasnih smjernica poduzetnici rade kako misle da je najbolje i/ili najlakše. 
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U tu svrhu na Odboru za prostorno planiranje su zaključili da bi bilo potrebno izraditi 

Elaborat koji bi trebao jasno definirati  tende i natpise trgovačkih, ugostiteljskih i uslužnih 

radnji, suncobrane, reklame, rasvjetu, klima uređaje, video nadzor, dodatne vanjske izloge, 

stalke, terase, stolove, stolice, jastuke, izloge/vitrine, klupe, stalke za bicikle… 

Temeljem elaborata izmijenila bi se  Odluku o komunalnom redu, javnim površinama i sl. 

 S obzirom na različitosti predloženo je zoniranje Bola na:   

•       područje užeg centra Bola (konzervatorska zona A),  

•       područje od šetnice do Zlatnog rata, 

•       područje Murvice. 

Načelnica je upoznala vijećnike da se na prostoru sadašnjeg streetworkout parka na Borku 

planira urediti i dopuniti park sa novim spravama za vježbanje na otvorenom. U postojećem 

stanju na predmetnoj lokaciji smještene su četiri sprave. Sa sigurnosnog aspekta, nisu 

zadovoljene potrebne sigurnosne zone sprava niti je postoji adekvatna antistres podloga. 

Projekt rekonstrukcije podrazumijeva razmještaj postojećih sprava na primjerenim pozicijama 

s obzirom na sigurnosne zone, ugradnju novih sprava (dvije fitness i tri sprave za vanjsku 

teretanu), ugradnju antistress podloge. Procijenjena  vrijednost nabave oko 45.000,00 €, a sam 

postupka javne nabave je u tijeku. 

Načelnica je kazala da se na zahtjev mještana koji se bave biciklizmom (rekreativno ili 

poslovno) planira postaviti bike odmorište na Vidovoj gori, i dodatna dva stalka za popravke 

bicikli. Istaknula  je da su na Vidovoj gori ishođene potrebne suglasnosti nadležnih tijela za 

zaštitu okoliša, a druge dvije planirane lokacije su Vidikovac i parkiralište u Murvici. 

Načelnica je upoznala vijećnike kako je početkom svibnja održano nekoliko sastanaka sa 

ravnateljem Lučke uprave i predstavnicima Yacht i Sail week. Sastanak je inicirala s obzirom 

da je trenutni stav Općine Bol da nam takav oblik organiziranog turizma u Bolu na treba i 

dugoročno šteti. Na sastanku je  navela niz općepoznatih problema koje takav oblik turizma 

sa sobom donosi. Iako je sa inicijativom započela prije nekoliko mjeseci ugovori i poslovni 

procesi su u takvoj fazi da je nemoguće bez posljedica takve aranžmane ukinuti, međutim 

načelnica je kazala da je dala do znanja organizatorima dovoljno rano da se donese takva 

odluka da yacht i sail week više ne dolaze u Bol počevši od sezone 2024. 

Kazala je da za ovu sezonu organizator predviđa neke izmjene s ciljem da se preveniraju 

određeni problemi. Osim u luci imali smo veliki broj pritužbi i na glasnu muziku u Auru kad 

bi se organizirali afterbeach partiji. To se planira ukinuti  i ispoštuju li to takvih pritužbi više 

ne bi smjelo biti već ove sezone. Dodatan redar će ploviti sa grupama i održavati red na 

brodovima i u luci, a i u luci posebno na području privezišta Račić trebao bi ordinirati dodatni 

redar. 

Planiraju se postaviti i nove informativne table na tom dijelu luke. 

Načelnica je kazala da se dnevni problemi  još nekako i rješavaju,  međutim strateški gledano, 

ne želimo da Bol postane prepoznatljiva party destinacija i da zbog ovakvih događaja ostali 

gosti a posebno ostali nautičari izbjegavaju luku Bol. 

Načelnica je kazala kako je u procesu pripreme dokumentacije za novi Dom DVD-a utvrđeno 

da je potrebno građevinsku dozvolu prebaciti sa DVD Bol na Općinu Bol. 

U tom procesu primijetilo se da u vlasničkom listu nije uknjižena Općina već „Općenarodna 

imovina - NARODNI ODBOR OPĆINE BRAČ , SUPETAR“. 

S obzirom na trenutni upis u vlasničkom listu pravo uknjižbe mogu polagati i Općina Bol i 

RH i Hrvatske šume. Prošli tjedan sa svom prikupljenom dokumentacijom smo predali 

prijedlog za uknjižbu. Načelnica je kazala kako se nada pozitivnom ishodu ovog postupka 

uknjižbe. 

Načelnica je izvijestila vijećnike kako smo u proteklih mjesec dana bili smo domaćini dvjema 

konferencijama o održivom razvoju. 
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Naime, krajem travnja održana je konferencija Green energy islands u organizaciji Općine 

Bol i TZO Bol,  a trenutno se održava i konferencija Dani sunca u organizaciji Obnovljivi 

izvori energije Hrvatske sa niz panel diskusija koje bi trebale potaknuti ulaganja u obnovljive 

izvore. 

Načelnica je kazala da općina sad drugu godinu za redom objavljuje javni poziv za prijave za 

financiranje izrade projekta za solarne elektrane. Osim toga na trenutno otvoreni natječaj 

Fonda za zaštitu okoliša pripremamo prijavu za nabavku novih poluukpanih kontejnera za 

odvojeno prikupljanje otpada, ali i nabavu kompostera i kućnih kanti za odvajanje otpada sve 

s ciljem da potaknemo mještane na što veće odvajanje. Istaknula je da planiramo aplicirati i 

nabavu električnog biokompostera za vrtić, sjeckalicu za bio masu kao i neke električne 

trickile. 

Načelnica je izvijestila vijećnike da je početkom tjedna održana  skupština TZO Bol.  

Kazala je da osim pripreme sezone, ured dio vremena, kadrova i novaca troši na sudske 

procese koje je pokrenuo bivši direktor TZO. Istaknula je da su svi sporovi u početnoj fazi, 

tako da još neko vrijeme neće biti ishoda. 

U razgovoru sa turističkim dionicima dojam je dobar i očekuje se dobra turistička sezona. 

 

E)    Vijećnička pitanja, prijedlozi i pohvale 

Vijećnik Ante Selak je pitao načelnicu ima li kakvih novosti vezano uz stalan boravak policije 

u Bolu tijekom ljetnih mjeseci i formiranje tima hitne pomoći koji bi ljeti također boravio na 

Bolu. 

Načelnica je kazala da je održala sastanka sa načelnikom policije u Supetru koji joj je kazao 

da mu je odobren sa dodatan broj policijskih službenika u ljetnoj sezoni, ali da ne zna hoće li 

itko od tih tih službenika biti smješten na Bolu.  

Naime, pokušat će pronaći smještaj za četiri policajca, te ako se isti pronađe postoji 

mogućnost da ovo ljeto policija  bude stalno prisutna u mjestu. 

Načelnica je kazala da nema novih vijesti vezano uz boravak jednog tima hitne pomoći u 

Bolu, ali da je kontaktirala bolskog obiteljskog liječnika g. Markicu Tomića kojeg je zamolila 

da pronađe jednog liječnika koji bi bio dežuran kada ambulanta inače ne radi . 

Međutim, g. Tomić je načelnici kazao da je veliki problem pronalazak liječnika koji bi radili 

sezonski. 

Ante Selak je kazao da treba inzistirati na češćem dolasku policije u Bol i na plažu Zlatni rat 

neovisno o smještaju policije. Također smatra da treba intenzivirati vatrogasno dežurstvo na 

plaži Zlatni rat. 

Ante Selak predlaže da se pokuša uvesti praksa da pedijatar jednom tjedno dolazi u Bol. 

Ante Selak je pitao hoće li se ove godine mijenjati štandovi na šetnici. 

Načelnica je odgovorila da se ove godine sigurno neće mijenjati štandovi, ali da postoji 

moćnost da se promjene iduće godine. 

Ante Selak je pitao hoće li se postaviti biciklistička traka na šetnici. 

Načelnica je odgovorila da se ne planira postavljanje biciklističke trake na šetnici. 

Ante Selak je pitao u kojoj je fazi projekt izgradnje novog groblja na Bolu. 

Načelnica je kazala da se uskoro očekuje građevinska dozvola za I. fazu - parkiralište, dok za 

II. fazu čekamo izmjene UPU-a jer je sporno vlasništvo jedne čestice koja pripada kompleksu 

groblja.  

Ante Selak je pitao kada se planira zaposliti novi prometni i komunalni redar. 

Načelnica je kazala da je u tijeku natječaj za sezonskog prometnog redara, a da u sporovima 

koji su se vodili sa bivšim komunalnim radarom dobivamo presude u našu korist. 

Dakle, uskoro se može očekivati i javni natječaj za zapošljavanje novog komunalnog redara. 

Tihomir Marinković se osvrnuo na odgovor koji je dobio na svoje vijećničko pitanje. 
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Naime, istaknuo je da je odgovore zatražio od načelnice koja je ujedno i predsjednica 

Skupštine turističke zajednice, a da je odgovore dobio od direktora TZ Bol. 

Kazao je da je odgovor napisan neprimjerenim rječnikom, te da to nije normalan način 

komuniciranja sa jednim općinskim vijećnikom. 

Tihomir Marinković je istaknuo da ga takva neprimjerena komunikacija i ne čudi obzirom da 

funkciju direktora obavlja osoba koja je u potpunosti nedorasla tom poslu. 

Tihomir Marinković je pitao načelnicu koje je stanje na račinu Općine Bol. 

Načelnica je kazala da na računu Općine Bol trenutno ima 1.212.849,00 eura. 

 

DNEVNI RED: 

POD 1) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić  je vijećnicima izložila Godišnji izvještaj o izvršenju 

proračuna Općine Bol za 2022. godinu. 

Godišnji izvještaj o izvršenju proračuna Općine Bol se sastoji od slijedećih dijelova: 

1. opći dio proračuna - Račun prihoda i rashoda i Račun financiranja  

2. posebni dio proračuna  

3. izvještaj o zaduživanju na domaćem i stranom tržištu novca i kapitala  

4. izvještaj o danim jamstvima i izdacima po danim jamstvima  

5. obrazloženje ostvarenja prihoda i primitaka, te rashoda i izdataka  

6. prijenos proračunskim korisnicima 

Ukupni prihodi i primici za razdoblje siječanj - prosinac 2022. godine planirani su u iznosu od 

25.597.110,00 kn, a u promatranom razdoblju ostvareni su u iznosu 26.454.763,34 kuna ili 

103,35% planiranog iznosa. 

U ukupno ostvarenim prihodima i primicima najznačajniji su prihodi od poreza i prireza na 

dohodak od nesamostalnog rada i drugih samostalnih djelatnosti, prihodi od poreza na promet 

nekretnina, prihodi od naknade za upotrebu pomorskog dobra, ostali prihodi od zakupa i 

iznajmljivanja imovine i prihodi od komunalne naknade. 

Ukupni rashodi i izdaci za razdoblje siječanj - prosinac 2022. godine planirani su u iznosu od 

25.597.110,00 kn, a u promatranom razdoblju ostvareni su u iznosu 18.624.288,01 kuna ili 

72,76% planiranog iznosa.  

Novac na žiro računu kod tuzemnih poslovnih banaka na dan 31.12.2022. godine je 

11.510.001,58 kuna. Stanje blagajne na dan 31.12.2022. godine je 0,00 kuna. Stanje 

prijelaznog žiro računa na dan 31.12.2022. godine je 0,00 kuna.  

Ukupno su ostvareni prihodi i primici u iznosu od 26.454.763,34 kn, dok su rashodi i izdaci 

izvršeni u visini od 18.624.288,01 kn iz čega proizlazi višak prihoda i primitaka u iznosu od 

7.830.475,33 kn, te sa prenesenim viškom prihoda i primitaka iz prethodne godine u iznosu 

od 3.325.363,60 kn daje rezultat poslovanja na dan 31.12.2022. kao višak prihoda i primitaka 

za pokriće u sljedećem razdoblju u visini od 11.155.838,93 kn. 

 

POD 2) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić  je upoznala nazočne sa godišnjim izvještajem o 

izvršenju proračuna općine Bol za 2022. godinu. 

Kazala je da je Općina Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2022. godine realizirala: 

✓ Prihode u iznosu od 25.856.671,15 kuna  

✓ Rashode u iznosu od 18.023.196,90 kuna  

Iz navedenog proizlazi višak poslovanja u iznosu od 7.833.474,25 kuna.  

Višak iz prethodnih godina iznosi 3.272.853,72 kuna, što bi značilo da je rezultat poslovanja 

za razdoblje siječanj - prosinac 2022. godine višak u iznosu od 11.106.327,97 kuna.  

Konsolidirani izvještaj Općine Bol u razdoblju siječanj - prosinac 2022. godine: 
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✓ Prihodi u iznosu od 26.454.763,34 kuna  

✓ Rashodi u iznosu od 18.624.288,01 kuna  

Iz navedenog proizlazi višak poslovanja u iznosu od 7.830.475,33 kuna.  

Višak iz prethodnih godina iznosi 3.325.363,60 kuna, što bi značilo da je rezultat poslovanja 

za razdoblje siječanj - prosinac 2022. godine višak u iznosu od 11.155.838,93 kuna. 

 

Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili Godišnji izvještaj o 

izvršenju proračuna Općine Bol za 2022. godinu,  a Godišnji izvještaj će se objaviti u 

„Službenom glasniku“ Općine Bol. 

 

POD 3) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić  je kazala da se Odlukom o raspodjeli rezultata 

poslovanja općine Bol za 2022. godinu utvrđuje rezultat poslovanja, raspodjela rezultata 

poslovanja te način raspodjele viška prihoda utvrđenog Financijskim izvještajem Općine Bol 

za 2022. godinu u iznosu od 11.106.327,97 kuna, koji se sastoji od prenesenog viška prihoda i 

primitaka iz prethodnih godina u iznosu od 3.272.853,72 kuna i viška prihoda i primitaka 

ostvarenih u 2022. godini u iznosu od 7.833.474,25 kuna. 

Stanje na osnovnim računima podskupine 922 - višak/manjak prihoda koja su iskazana u 

Financijskom izvještaju Općine Bol za 2022. godinu, na dan 31. prosinca 2022. godine 

utvrđena su kako slijedi: 

 

Broj računa Naziv računa Stanje 31.12.2022. 

92211 Višak prihoda poslovanja (početno stanje) 3.272.853,72 

92211 Višak prihoda poslovanja (2022. godina) 7.833.474,25 

922 Višak prihoda za prijenos u sljedeće razdoblje 11.106.327,97 

 

U višegodišnjem planu uravnoteženja proračuna Općine Bol za razdoblje od 2023. do 2025. 

godine donesenom na 6. sjednici održanoj dana 16. prosinca 2022. godine se planirao višak 

od 820.000,00 eura za 2023. godinu, u 2024. godini višak od 300.000,00 eura te u 2025. 

godini višak od 200,000,00 eura, što je ukupno 1.320.000,00 €, odnosno 9.945.540,00 kuna. 

Plan mjera s utvrđenom dinamikom za raspodjelu preostalog dijela prenesenog viška u iznosu 

od 1.160.787,97 kuna, odnosno 154.063,04 eura donijet će se do kraja 2023. godine.  

Nakon uključivanja dijela projiciranog proračunskog viška, kao i nastavka pružanja javnih 

usluga zadovoljavajuće kvalitete, nastavit će se s poduzimanjem svih mjera za pravodobno 

ostvarenje proračunskih rashoda, uz poštivanje načela ekonomičnosti i učinkovitosti prilikom 

trošenja proračunskih sredstava. 

 

Odluku o raspodjeli rezultata poslovanja općine Bol za 2022. godinu vijećnici su prihvatili sa 

7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom, te će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine 

Bol. 

 

POD 4) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike s prijedlogom odluke o 

prihvaćenju izvješća o izvršenju programa gradnje objekata i uređaja komunalne 

infrastrukture za 2022. godinu. 

Kazala je da je u 2022. godini od komunalnog doprinosa uprihođeno 904.523,34 kuna.   

Komunalnim doprinosom je financiran program gradnje objekata i uređaja komunalne 

infrastrukture i to:  
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1. Za građevine komunalne infrastrukture koje će se graditi radi uređenja neuređenih dijelova 

građevinskog područja potrošeno je 228.390,91 kuna (uređenje parka kod spomenika Palima 

za domovinu). 

2. Za građevine komunalne infrastrukture koje će se graditi u uređenim dijelovima 

građevinskog područja potrošeno je 1.556.360,96 kuna (dječje igralište u vrtiću, ostala javna 

rasvjeta, uređenje trotoara na obilaznici, kameni zid uz Obalu, projektna dokumentacija za 

plažu Benačica i projektna dokumentacija za uređenje igrališta). 

3. Za građevine komunalne infrastrukture koje će se graditi izvan građevinskog područja 

potrošeno je 155.255,00 kuna (Rimska Piscina na Zlatnom ratu). 

4. Za postojeće građevine komunalne infrastrukture koje će se rekonstruirati i način 

rekonstrukcije potrošeno je 137.370,00 kuna (rekonstrukcija i uređenje upravne zgrade). 

5. Za građevine komunalne infrastrukture koje će se uklanjati potrošeno je 0,00 kuna. 

 

Dakle, za program gradnje objekata i uređaja komunalne infrastrukture u 2022. godini 

potrošeno je ukupno 2.077.376,87 kuna. 

 

Odluku o prihvaćenju izvješća o izvršenju programa gradnje objekata i uređaja komunalne 

infrastrukture za 2022. godinu vijećnici su prihvatili sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM 

glasom, te će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 5) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje odluke o prihvaćanju 

izvješća o izvršenju programa održavanja komunalne infrastrukture za 2022. godinu. 

Istaknula je da je u 2022. godini od komunalne naknade uprihođeno 3.212.393,37 kuna.  

Komunalnom naknadom je financiran program održavanja komunalne infrastrukture i to:  

• Za održavanje nerazvrstanih cesta potrošeno je 19.198,75 kuna (poljski putevi, 

saniranje asfaltnog ili betonskog plašta).  

• Za održavanje javnih površina na kojima nije dopušten promet motornim vozilima 

potrošeno je 560.633,07 kuna (čišćenje površina javne namjene, pranje javnih 

površina, čišćenje plaža, ograde, rešetke, rukohvati, montaža i demontaža stolova, 

popravak ulica i komunalne opreme).  

• Za održavanje javnih parkirališta potrošeno je 61.608,09 kuna (nabavka, ugradnja i 

održavanje opreme za javna parkirališta). 

• Za održavanje javnih zelenih površina potrošeno je 302.322,49 kuna (košnja, 

obrezivanje, sadnja i održavanje parkova).  

• Za održavanje građevina, uređaja i predmeta javne namjene potrošeno je 112.170,69 

kuna (održavanje i popravci javnih zdenaca, javnog zahoda, spomenika i skulptura, 

prometnih znakova).  

• Za održavanje javne rasvjete potrošeno je 240.662,54 kuna (održavanje kandelabera, 

konzola i kabela javne rasvjete, redovna zamjena rasvjetnih tijela).  

• Za održavanje groblja i krematorija unutar groblja potrošeno je 63.694,45 kuna 

(čišćenje i izmjena nekoliko nadgrobnih ploča na općinskim ukopnim mjestima).  

• Za održavanje građevina namijenjenih obavljanju djelatnosti javnog prijevoza 

potrošeno je 0,00 kuna (održavanje, popravci i čišćenje nadstrešnica, održavanje i 

čišćenje čekaonice i biljetarnice).  

• Za održavanje građevina javne odvodnje oborinskih voda potrošeno je 20.042,50 kuna 

(slivnici i potoci, fugiranje i uređenje potoka).  

• Za održavanje javnih zgrada u vlasništvu ili korištenju Općine Bol potrošeno je 

103.449,93 kuna (uređenje općinskog stana u Blatu, održavanje kina Bol, rad u 
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uredima računovodstva, radovi u dječjem vrtiću, uređenje glazbene škole, održavanje 

općinske knjižnice). Iznos od 655,50 kn se odnosi na program i aktivnost Općinske 

knjižnice "Hrvatska čitaonica".  

• Za održavanje ostale komunalne infrastrukture je ukupno potrošeno 1.038.428,12 

kuna.  

• Za održavanje ostale komunalne infrastrukture potrošeno je 758.538,01 kuna (uređenje 

vrata i grilja na mrtvačnici, radovi na šetnici, restauracija kovanih vrata, šipke za 

prozor na groblju u Murvici, radovi na izradi zida iznad Zlatnog rata, materijal za 

uređenje crkvice sv. Ivana, obrada hodne površine ulice uz kafić "Marinero", 

pripremni radovi za oborinsku odvodnju u ulici Gospojica, izrada rampe za invalide na 

Zlatnom ratu). Za održavanje poljskih puteva potrošeno je 11.760,00 kuna (pripremni 

radovi na uređenju staze Podborje-Vidova gora). Za održavanje plaža potrošeno je 

240.971,11 kuna (nadohrana plaže Martinica i Mali rat, čišćenje i održavanje plaže 

Zlatni rat). Za usluge tekućeg i investicijskog održavanja postrojenja i opreme 

potrošeno je 27.159,00 kuna (servis vatrogasnih aparata, demontaža klime, održavanje 

centra za kulturu i dječjeg vrtića). Iznos od 26.048,00 kn se odnosi na program i 

aktivnost Centra za kulturu Općine Bol (10.930,50 kuna) i Dječji vrtić "Mali princ" 

(15.117,50 kn).  

Dakle, za program održavanja komunalne infrastrukture u 2022. godini potrošeno je ukupno 

2.522.210,63. 

Vijećnik Zdravko Bartulović je kazao da općina treba više ulagati u održavanje nerazvrstanih 

cesta i oborinsku odvodnju, te je istaknuo da bi se izgradnjom nove infrastrukture povećale 

investicije i ulaganja. 

Tihomir Marinković je kazao da već postoji građevinska dozvola za izgradnju kanala 

oborinske odvodnje od rotora do mora u Bračkoj cesti, te da je nužno da općina realizira taj 

projekt jer će nas, u protivnom, oborinske vode potopiti. 

Na taj kanal će se priključiti okomiti kanali oborinske odvodnje sa Kupine i dijela Obilaznice. 

Načelnica je kazala da ta građevinska dozvola istječe 2024. godine, te da ona pokušava 

osigurati sufinanciranje Hrvatskih cesta i Hrvatskih voda za realizaciju tog projekta. 

Ukoliko se ne osigura potpora Hrvatskih cesta i Hrvatskih voda općina će sama krenuti u 

realizaciju projekta oborinske odvodnje od rotora do mora. 

 

Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili odluku o prihvaćanju 

izvješća o izvršenju programa održavanja komunalne infrastrukture za 2022. godinu, a odluka 

će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 6) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike s prijedlogom odluke o 

davanju suglasnosti na proračun Centra za kulturu općine Bol za 2022. godinu. 

Izvanproračunski korisnik Centar za kulturu općine Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2022. 

godine realizirao prihode u iznosu od 1.348.513,40 kn, a ukupni rashodi od 1.363.282,00 kn, 

te je ostvario manjak poslovanja u iznosu od 14.768,60 kn. Sa viškom iz prethodnog razdoblja 

od 33.210,63 kn konačni rezultat na kraju 2022. godine je višak od 18.442,03 kn. 

 

Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili odluku o davanju 

suglasnosti na proračun Centra za kulturu općine Bol za 2022. godinu, a odluka će se objaviti 

u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 7) 
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Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je vijećnicima izložila prijedlog Odluke o davanju 

suglasnosti na proračun općinske knjižnice „Hrvatska čitaonica“ za 2022. godinu  

Naime, izvanproračunski korisnik Općinska knjižnica Hrvatska čitaonica je u razdoblju 

siječanj-prosinac 2022. godine realizirala prihode u iznosu od 443.584,41 kn, a rashode u 

iznosu od 447.711,39 kn, te je ostvarila manjak poslovanja u iznosu od 4.126,98 kn. Preneseni 

višak iz 2021. godine je iznosio 8.236,06 kn, što čini ukupni pozitivni rezultat poslovanja u 

iznosu od 4.109,08 kn. 

 

Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom  prihvatili odluku o davanju 

suglasnosti na proračun općinske knjižnice „Hrvatska čitaonica“ za 2022. godinu, a odluka će 

se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 8) 

Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje odluke o  davanju suglasnosti na  proračun 

Dječji vrtić „Mali princ“ Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2022. godine. 

Izvanproračunski korisnik dječji vrtić Mali princ Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2022. 

godine realizirao je prihode u iznosu od 2.589.922,22 kn, a rashode u iznosu od 2.574.025,56 

kn, te je ostvario višak prihoda u iznosu od 15.896,66 kn, i s prenesenim viškom od protekle 

godine u iznosu od 11.063,19 kn čini pozitivan rezultat poslovanja od 26.959,85 kn. 

 

Vijećnici su  7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom dali suglasnost na godišnji izvještaj o 

izvršenju financijskog plana Dječjeg vrtića „Mali princ“ za 2022. godinu, a odluka će se 

objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 9) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike s prijedlogom odluke o 

davanju suglasnosti na proračun DVD –a Bol za 2022. godinu. 

Izvanproračunski korisnik DVD Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2022. godine realizirao 

prihode u iznosu od 1.636.106,77 kn, a rashode u iznosu od 1.325.382,81 kn, te je ostvario 

višak prihoda u iznosu od 310.723,96 kn. Izvanproračunski korisnik je na kraju godine imao 

potraživanja za pretporez u iznosu od 141.717,73 kn i novčana sredstva na žiro račun u iznosu 

od 278.032,00 kn, dugotrajne imovine u iznosu od 1.331.643,84 kn, potraživanja za 

predujmove 370,00 kn i potraživanja od kupaca 8.066,00 kn, što je ukupno novčanih 

sredstava u iznosu od 1.759.829,57 kn. Izvanproračunski korisnik ima obveze prema 

dobavljačima u iznosu od 71.121,08 kn, a obveze za kredit 0,00 kn. Izvanproračunski korisnik 

je ostvario konačni pozitivni rezultat u iznosu od 1.688.708,49 kn. 

 

Vijećnici su 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom donijeli odluku o davanju suglasnosti 

na proračun DVD-a Bol za 2022. godinu, a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" 

Općine Bol. 

 

POD 10) 

Direktor tvrtke Grabov rat d.o.o. Siniša Soljačić je vijećnicima podnio detaljan  godišnji 

izvještaj o izvršenju proračuna KJP Grabov rat d.o.o. za  2022. godinu. 

Istaknuo je da je izvanproračunski korisnik KJP Grabov rat d.o.o. je u razdoblju siječanj-

prosinac 2022. godine realizirao prihode u iznosu od 11.595.659 kn, a rashode u iznosu od 

9.356.626,00 kn, te je ostvario dobit poslovanja u iznosu od 2.239.033,00 kn. Nakon 

oporezivanja ostaje čista dobit u iznosu od 1.836.006,00 kn.  

Direktor Siniša Soljačić je kazao da najviše prihoda tvrtke dolazi od iznajmljivanja ležaljki i 

od ugostiteljskog objekta Litore na plaži Zlatni rat, a najviše rashoda ide na plaće zaposlenih. 
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Istaknuo je da Grabov rat  nema dospjelih starih ni tekućih obaveza tj. dugovanja prema: 

dobavljačima, bankama i dospjelih davanja državi. 

Direktor ističe da tvrtka svoje obveze po svim relacijama uredno „servisira“ te da nisu tražili 

nikakvu financijsku pomoć. 

Tekuća potraživanja iz 2022/2023 se svode na operativna potraživanja od kupca i korisnika 

naših usluga.  

Ta potraživanja nisu sporna, naplativa su i nisu u zastari. 

Direktor  se zahvalio svim radnicima Grabovog rada na trudu. 

Istaknuo je da su lani na plaži Zlatni rat imali više prihode nego prethodnih godina, dok je 

broj zaposlenih bio skoro upola manji.  

Osobito se zahvalio bivšem voditelju plaže Anti Selaku za prošlogodišnje rezultate na plaži 

Zlatni rat. 

 

Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili odluku o davanju 

suglasnosti na proračun KJP Grabov rat d.o.o. za 2022. godinu, a odluka će se objaviti u 

"Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 11) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike s prijedlogom odluke o  

organizaciji naplate na javnim parkiralištima Općine Bol. 

Predloženom Odlukom o organizaciji naplate na javnim parkiralištima Općine Bol  utvrđuju 

se parkirališna mjesta na kojima se vrši naplata parkiranja, način povjeravanja parkirališnih 

mjesta uz naplatu na upravljanje i organizaciju naplate, visina naknade i kaznene odredbe. 

Predlaže se naplata naknade za parkiranje vozila na javnim parkiralištima na području Općine 

Bol na sljedećim lokacijama: 

1. Parkiralište kod benzinske postaje, u razdoblju od 1. svibnja do 31. listopada  

2. Parkiralište na Velom mostu  

3. Parkiralište kod vrtića, u razdoblju od 1. svibnja do 30. rujna  

4. Parkiralište na Loži, u toku cijele godine  

5. Parkiralište kod Doma za stare i nemoćne, u toku cijele godine  

6. Parkiralište Poljana (zapadni dio čest. zem. 2536/1 k.o. Bol), u razdoblju od 1. lipnja do 30. 

rujna  

7. Parkiralište uz sjeverni rub ulice Hrvatskih domobrana (od raskrižja sa ulicom Novi put na 

zapadu do raskrižaja sa ulicom Podan Glavice na istoku), u toku cijele godine  

8. Parkiralište u Murvici ispod Doma, u toku cijele godine  

9. Parkiralište u Murvici iznad zoga, u toku cijele godine  

Na području općine Bol se planira javno parkiralište na kojem se ne naplaćuje naknada za 

parkiranje i to:  

1. Parkiralište na ulasku u mjesto  

Parkirališna mjesta na javnom parkiralištima označavaju se horizontalnom i vertikalnom 

prometnom signalizacijom. 

Organizaciju naplate, te naplatu na parkirališnim mjestima iz članka 2. ove Odluke vrši KJP 

Grabov rat d.o.o. 

KJP Grabov rat d.o.o. će odrediti kazne i naplaćivati kazne za prekršitelje, na javnim 

parkiralištima s kojima upravlja. 

U raspravi su vijećnici primijetili da je na novo planiranom javnom parkingu sa sjeverne 

strane ulice Hrvatskih domobrana dana mogućnost iznajmljivanja parkinga samo stanarima 

sjevernog dijela ulice. 
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Vijećnici su zaključili da se u ovom dijelu odluka mijenja tako da se omogući i drugim 

građanima Bola iznajmljivanje ovog parkinga ako ostane slobodnih mjesta, odnosno ako 

stanari sjevernog dijela ulice Hrvatskih domobrana na iznajme sa parkirališna mjesta. 

 

Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili odluku o organizaciji 

naplate na javnim parkiralištima Općine Bol, a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" 

Općine Bol. 

 

POD 12) 

Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje prijedloga odluke o  davanju suglasnosti za 

provedbu ulaganja u projekt opremanja dječjeg vrtića „Mali princ“ Bol . 

Predloženom odlukom se daje suglasnost korisniku Općini Bol za provedbu ulaganja na 

području Općine Bol unutar mjere 3.3.1. Ulaganja u pokretanje, poboljšanje ili proširenje 

lokalnih temeljnih usluga za ruralno stanovništvo, uključujući slobodno vrijeme i kulturne 

aktivnosti te povezanu infrastrukturu koju je raspisala Lokalna akcijska grupa Brač temeljem 

članka 29. stavka 1. Pravilnika o provedbi podmjere 19.2. »Provedba operacija unutar CLLD 

strategije«, podmjere 19.3. »Priprema i provedba aktivnosti suradnje LAG-a« i podmjere 

19.4.»Tekući troškovi i animacija« unutar mjere 19 »Potpora lokalnom razvoju u okviru 

inicijative LEADER (CLLD – lokalni razvoj pod vodstvom zajednice)« iz Programa ruralnog 

razvoja Republike Hrvatske za razdoblje 2014. – 2020. godine, za projekt opremanja Dječjeg 

vrtića Mali princ Bol. 

Suglasnost se izdaje u svrhu prijave projekta na natječaj  3.3.1. Ulaganja u pokretanje, 

poboljšanje ili proširenje lokalnih temeljnih usluga za ruralno stanovništvo, uključujući 

slobodno vrijeme i kulturne aktivnosti te povezanu infrastrukturu kojeg je raspisala Lokalna 

akcijska grupa Brač temeljem članka 29. stavka 1. Pravilnika o provedbi podmjere 19.2. 

»Provedba operacija unutar CLLD strategije«, podmjere 19.3. »Priprema i provedba 

aktivnosti suradnje LAG-a« i podmjere 19.4.»Tekući troškovi i animacija« unutar mjere 19 

»Potpora lokalnom razvoju u okviru inicijative LEADER (CLLD – lokalni razvoj pod 

vodstvom zajednice)« iz Programa ruralnog razvoja Republike Hrvatske za razdoblje 2014. – 

2020. godine. 

 

Vijećnici su JEDNOGLASNO prihvatili odluku o davanju suglasnosti za provedbu ulaganja u 

projekt opremanja dječjeg vrtića „Mali princ“ Bol, a odluka će se objaviti u "Službenom 

glasniku" Općine Bol. 

 

POD 13) 

Nataša Paleka Jakšić je kazala da predloženom odlukom Vijeće općine Bol dozvoljava 

postavljanje spomenika maksimalne tlocrtne površine 12 m2 i visine do 4 m od razine 

okolnog tla bez građevinske dozvole i glavnog projekta, na javnoj površini na početku šetnice 

Put Zlatnog rata.  

Spomenik bi se postavio povodom 100 godišnjice organiziranog turizma na Bolu, a autor 

spomenika je Ivica Jakšić Čokrić Puko. 

Tihomir Marinković je pitao imamo li kakvu stručnu prosudbu vrijednosti ovog spomenika. 

Načelnica je kazala da nemamo. 

Tihomir Marinković je izrazio čuđenje da se povodom 100 godišnjice organiziranog turizma 

na Bolu postavlja spomenik čovjeka koji se dugi niz desetljeća reklamira kao najveći borac 

protiv turizma u Bolu. 

Nataša Paleka Jakšić smatra da je Ivica Jakšić Čokrić Puko veliki promotor Bola, te da ne 

treba doslovno shvatiti tvrdnje umjetnika da je anti-turistički djelatnik. 
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Ante Selak smatra da bi na toj poziciji bilo primjerenije postavljanje neke 3D makete koja bi 

turistima davala informacije o plaži Zlatni rat. Smatra da je to primjerenije za današnje goste 

koji su više okrenuti novim tehnologijama. 

Ivica Cvitović je podržao prijedloge Ante Selaka. 

Lea Marinković je kazala da je joj se sviđa predloženi spomenik Ivice Jakšića Puka, da je 

futuristički i da naglašava potrebu zaštite prirode. 

Ante Selak je kazao da struka prethodno mora dati  sud o vrijednosti ovog predloženog 

spomenika. 

Zdravko Bartulović je također složio sa mišljenjem Ante Selaka, te smatra da bi mogli imati 

više verzija spomenika na toj lokaciji. 

 

Nataša Paleka Jakšić je povukla ovu točku sa Dnevnog reda, odnosno odgodila je donošenje 

odluke o postavljanju spomenika na početku šetnice Put Zlatnog rata. 

Zatražiti će se mišljenje struke o vrijednosti ponuđenog prijedloga spomenika. 

 

POD 14) 

Tihomir Marinković je zatražio da se Dnevni red nadopuni sa točkom: rasprava i donošenje 

zaključka o produženju građevinske sezone. 

Naime, kako je obrazložio ovaj mjesec svibanj je bio izuzetno kišovit i većina gradilišta nisu 

u mogućnosti završiti radove do 1. lipnja kako je to propisano općinskom odlukom o zabrani 

izvođenja građevinskih radova. 

Zbog toga predlaže da se donese zaključak o produženju građevinske sezone do 9. lipnja 

2023. godine. 

 

Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili predloženi zaključak. 

 

Potpuni tijek sjednice nalazi se na tonskom zapisu, koji se sukladno članku 89. Poslovnika 

Općine Bol (“Službeni glasnik” Općine Bol br. 05/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19) čuva u uredu  

Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol. 

 

Sjednica je završila u  21.55 sati 

 

Zapisnik sastavila: Svjetlana Baković  

 

Predsjednica vijeća: 

 

Nataša Paleka Jakšić 


